
18. Medlemsforslag om Rådhusets duetårn

Kultur- og Fritidsudvalget skal behandles medlemsforslaget. 

INDSTILLING OG Beslutning

Medlemsforslag fra A og F om opretholdelse af driften af Rådhusets duetårn

Frank Hedegaard, Bjarne Fey, Morten Westergaard, Taner Yilmaz, Sikandar Malik 

Siddique og Simon Strange har anmodet om, at følgende medlemsforslag optages på 

dagsordenen for Kultur- og Fritidsudvalgets møde torsdag den 8. maj 2008:

Det foreslås, at Kultur- og Fritidsudvalget beslutter

at Københavns Kommune forsat driver Rådhusets duetårn, således at de 200 –1.

300 raceduer forsat passes og fodres.

at duetårnets drift i 2008 finansieres ved anvendelse af 69.000 kr. der er til 2.

disposition som følge af nedlæggelsen af Ungdomsinformation og Use-It jf. 

tidligere beslutning.

at udvalget fremsætter driften af rådhusets duetårn fra 2009 og frem som 3.

budgetønske i forbindelse med forhandling af budget 2009.

Motivering

I forbindelse med forhandlingen af budget 2008 blev det vedtaget, at spare driften af Rådhusets 

duetårn væk. Før dette blev 200 – 300 raceduer dagligt fodret, og der blev renset gulv og redekasser. 

Derudover var der tilknyttet en dyrlæge. 

Rådhustårnets duer er af en speciel race, som ikke blander sig med Københavns øvrige duer. De har 

derfor en særlig værdi. Samtidigt er duetårnet en historisk og traditionsrig del af rådhusets drift, som 

er værd at bevare. Endvidere er det dikteret af rådhusets arkitekt Martin Nyrop at duetårnet ikke må 

nedlægges, hvilket forslagsstillerne ønsker at stå værn om. Byens traditioner og særlige historie som 

adskiller os fra andre byer og befolkninger er det politikernes opgave at bevare. 

Det er derfor vigtigt, at Købehavns Ejendommes gårdmænd på rådhuset, med vedtagelse af dette 

forslag, igen får tid til dagligt at passe tårnets duer og sørge for foder og dyrlæge, når det er 

nødvendigt.
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